
 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 4. september 2020 stillet følgende spørgsmål nr. 

24 til sundheds- og ældreministeren om L 206 (forslag om finanslov for finansåret 

2021) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 24:  

”Vil ministeren oplyse, hvorfor der ikke er afsat en eneste ny krone til læge- og sund-

hedshuse på finanslovsforslaget og om ministeren mener, at det er ansvarligt i en tid, 

hvor alle aktører er enige om behovet for at styrke det nære sundhedsvæsen, og hvor 

den tidligere VLAK-regering og DF f.eks. afsatte 800 mio. kr. over 4 år (200 mio. kr. år-

ligt i 2017-2020) til en pulje til læge- og sundhedshuse?” 

 

Svar på spørgsmål nr. 24: 

Som det også fremgår af mit svar på spørgsmål 34, så er det vigtigt for regeringen at 

styrke det nære sundhedsvæsen. Det giver tryghed, at hjælpen er nær, når man har 

brug for den.  

 

Midlerne til læge- og sundhedshuse for 2020 udmøntes ikke i år, men overføres som 

opsparing. Midlerne vil sammen med den nuværende opsparing på 200 mio. kr. 

komme til at indgå som en del af en samlet sundhedsreform, hvor ambitionen er at få 

nærheden tilbage i sundhedsvæsenet.  

 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Kirsten Hansen 

 

Folketingets Finansudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  

 

 

Dato: 28-09-2020 

Enhed: KOK 

Sagsbeh.: DEPASTO 

Sagsnr.: 2012390 

Dok. nr.: 1370875 

 

Finansudvalget 2019-20
L 206 endeligt svar på spørgsmål 24 

Offentligt

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/

